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ÚJABB LÉPÉST TEHETÜNK ELŐRE

Az adócsökkentés és az ott-

honteremtés költségveté-

se lesz a jövő évi, amely min-

denki számára biztosít egy 

lépést előre. Csökken a leg-

fontosabb élelmiszerek áfája, 

emelkedik a családok adó-

kedvezménye, tovább nő a 

pedagógusok, a rendőrök, a 

katonák és az állami tisztvi-

selők fizetése, de kezdetét 

veszi az egészségügyi dolgo-

zók bérrendezése is.

Az adócsökkentés és az otthonteremtés 

költségvetését készítette el a Kormány, 

amely mindenki számára biztosít egy 

lépést előre – mondta el a jövő évi bü-

dzséről Lázár János a Négyesnek, hoz-

zátéve: lesz, aki egy jó nagy lépést tehet.

Hódmezővásárhely és Makó térségé-

nek országgyűlési képviselője, a Mi-

niszterelnökséget vezető miniszter ki-

emelte: a Kormány az elmúlt években 

sikeresen stabilizálta és fejlesztette a 

gazdaságot, ennek köszönhetően jö-

vőre több pénz maradhat az emberek 

zsebében, miközben az országnak si-

került visszafizetnie azt a hatalmas hi-

telt, amelyet a szocialista kormány 

vett fel az IMF-től és az Európai Uni-

ótól, hogy 2008-ban elkerüljék az ál-

lamcsődöt, amibe a tevékenységükkel 

vezették hazánkat.

A rezsicsökkentés az alapvető élelmi-

szerek területén folytatódik, a sertés-

hús után jövőre 27 százalékról 5 szá-

zalékra csökkentjük a tej, a tojás és a 

baromfihús áfáját is. A mintegy száz-

milliárd forintos adócsökkentéssel el-

sősorban a nyugdíjasok és a legala-

csonyabb keresetű polgárok számára 

szerettünk volna segítséget nyújtani, 

de a kedvező hatásait mindenki érez-

heti – mondta el lapunknak a politikus, 

hozzátéve: jövőre várhatóan 18 száza-

lékra mérsékelődik az éttermi és az in-

ternet szolgáltatás áfája is.

A KSH adatai alapján a Négyes szá-

mításai szerint az alapvető élelmisze-

reket tartalmazó bevásárlókosár áfa-

csökkentése egy négytagú család ese-

tén évi 35–40 ezer forintot, de egy 

nyugdíjas házaspár számára is több 

tízezer forint megtakarítást jelent.

Jövőre 15 százalék maradhat a sze-

mélyi jövedelemadó, a családi adó-

kedvezmény pedig gyermekenként 

15 ezer forintra nőhet. Az első háza-

sok számára ez a gyermek születé-

sét követően két évig jár és az össze-

vont adóalapot egy házaspár eseté-

ben 33 300 forinttal fogja csökkenteni.

Javasolni fogjuk az Országgyűlésnek, 

hogy nyisson egy százmilliárd forintos 

keretet a családi otthonteremtési ked-

vezményre, akár használt lakás vásár-

lásáról, akár új építéséről legyen szó, a 

keret azonban felülről nyitott lesz, te-

hát ha több kérelem érkezik a CSOK 

iránt, akkor a százmilliárdot megemel-

jük – mondta el lapunknak Lázár Já-

nos, hozzátéve: eddig már több mint 

3000 család élt az otthonteremtési 

kedvezménnyel, és rengeteg kérelem 

folyamatban van.

Az ágazati életpálya programok ke-

retében jövőre folytatódik a pedagó-

gusok, a rendőrök és a katonák bé-

rének növelése, 2016. július 1-jén és 

2017. január 1-jén az állami tisztvise-

lői kar fizetése is emelkedik. Új önálló 

életpályamodell indulhat a NAV–tiszt-

viselők és a mentőtisztek esetében, és 

kezdetét veszi az egészségügyi dol-

gozók bérrendezése is. 2017-ben az 

egészségügy fejlesztésére százmilli-

árd forintos külön alapot hoz létre a 

Kormány.

Folytatódik a közfoglalkoztatási prog-

ram, a munkahelyvédelmi akcióterv 

pedig milliós nagyságrendben bizto-

sít kedvezményeket a munkavállalók, 

kiemelten a pályakezdők és a nyug-

díjkorhatárhoz közel állók számára. 

A vállalkozók továbbra is számíthat-

nak a foglalkoztatást ösztönző támo-

gatásra, és folytatódik a bürokrácia-

csökkentés.

A 2017. évi gazdasági előrejelzések 

szerint egy százalék alatt lesz Magyar-

országon az infláció, a munkanélküli-

ség mértéke pedig tovább esik, várha-

tóan országosan 6 százalék körüli ér-

tékre, amire a rendszerváltás óta nem 

volt példa. A Kormány 3,1 százalékos 

gazdasági növekedéssel számol a jövő 

évi büdzsében, amely az elmúlt 25 év-

ben először nem tartalmaz majd az ál-

lam működési kiadásaiban hiányt.

VÉDŐNŐI ÉRTEKEZLET 
A VÁSÁRHELYI ÉS MAKÓI JÁRÁSBAN

Védőnői értekezletet tartott a Hódme-

zővásárhelyi Járási Hivatal Népegész-

ségügyi Osztálya Hódmezővásárhe-

lyen és Makón április elején. A találko-

zókon ismertették többek között a friss 

demográfiai adatokat, a Védőnői Szak-

mai Iránymutatást, illetve az aktualitá-

sok között említésre került a védőoltá-

sok rendje is. Utóbbit fontos kiemelni, 

hiszen Lázár János országgyűlési kép-

viselő korábban az egyik Makón tartott 

lakossági fórum alkalmával egy kérdés-

re válaszolva megjegyezte, hogy sze-

retnék a bárányhimlő elleni vakcinát in-

gyenessé tenni Makón is 2016 őszétől. 

A térségben már korábban két telepü-

lés Székkutas majd Vásárhely tette le-

hetővé kisgyermekes családok számá-

ra az oltóanyaghoz való hozzájutást, 

plusz anyagi terhektől mentesítve ez-

zel a szülőket.

Farkas Éva Erzsébet, 
Makó polgármestere:
Mindenképpen azt szeretnénk, ha Ma-
kón is ingyen kaphatnák meg – a szü-
lők döntésének megfelelően – az ol-
tásokat a gyermekek. Erre már elkü-

lönítettük a szükséges anyagi forrásokat az idei költség-
vetésünkben. A májusi rendes testületi ülésünkön fogjuk 
tárgyalni az ezzel kapcsolatos előterjesztésünket. Terveink 
szerint Makó városában ingyenes bárányhimlő elleni védő-
oltásban részesülhetnek a 2013. január elseje és 2014. au-
gusztus 31-e között született gyermekek. Első körben azért 

ők, mert a fertőzés szempontjából ők a legveszélyeztetet-
tebb korosztály. A bárányhimlővel szembeni védettség ki-
alakulásához két védőoltás szükséges. Ez nagy terhet je-
lentene a szülőknek, hiszen mintegy 20 ezer forintba ke-
rülne, ám ezt Makó Város Önkormányzata átvállalja tőlük. 
A lehetőségről a jogosult gyermekek szüleit levélben fog-
juk tájékoztatni. A védőoltási program sikeres végrehajtása 
érdekében már egyeztettünk a makói házi gyermekorvo-
sokkal is, akik a védőoltást a praxisukba tartozó gyermekek-
nek ingyenesen fogják beadni. Nőként és édesanyaként is 
nagyon fontosnak tartom ezt a döntésünket, hiszen legna-
gyobb kincsünk a gyermekünk.
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2015 legkiemelkedőbb ha-

zai beruházóit díjazta a 

Nemzeti Befektetési Ügy-

nökség a Pesti Vigadóban 

tartott Befektetői Gálán.

A hét kategóriában kiosztott elisme-

réssel azokat a befektetőket díjazták, 

amelyek tavaly új munkahelyek létre-

hozásával és a kis– és középvállalko-

zói szektor erősítésével a legnagyobb 

mértékben járultak hozzá a nemzet-

gazdaság és a magyar társadalom fej-

lődéséhez. 2015 legtöbb munkahelyét 

teremtő vállalata a Continental lett.

A cég makói üzemét folyamatosan fej-

leszti, amely sok családnak biztosít meg-

élhetést és iparűzési adójával támoga-

tást biztosít a város további fejlesztése-

ihez. A cég a jövőben mintegy ötmilliárd 

forintos beruházással bővíti termelési 

kapacitását, amelyhez a magyar állam 

1 milliárd 50 millió forint készpénztá-

mogatást biztosított. A beruházással 

216 új munkahely jön létre Makón és 

Nyíregyházán. Makón jelenleg folya-

matban van egy 9000 négyzetméteres 

csarnokbővítés, valamint új extruderso-

rokat, új vulkanizáló kazánokat, új sze-

relőgépeket állítanak be. Átadnak egy új 

5000 négyzetméteres raktárépületet is, 

és az irodarészeket is bővítik. Az ünne-

pélyes átadást májusra tervezik.

KSH: TOVÁBB 
CSÖKKENT A 

MUNKANÉLKÜLISÉG
117 ezerrel többen 

dolgoznak, mint tavaly
2015 decembere és 2016 feb-

ruárja között 6,1 százalékos 

volt a munkanélküliségi ráta, 

egy év alatt 275 ezerre csök-

kent az állástalanok száma, és 

1,6 százalékponttal csökkent 

az arányuk – jelentette be a 

Központi Statisztikai Hiva-

tal (KSH). A foglalkoztatottak 

átlagos létszáma 4,241 mil-

lió volt a tavaly december és 

idén február közötti időszak-

ban, 117 ezerrel több, mint 

egy évvel korábban.

A CONTINENTAL 
KIHASZNÁLJA A VÁLSÁGOT

A MAKÓI JÁRÁSBAN a munkanélküliség 
aránya az előző év azonos időszakában 10,6 
százalék volt, a vásárhelyi járásban pedig 
7,6 százalék. Mindkét járásban javultak a 
mutatók. Makón 9,4 százalékra csökkent a 
munkanélküliség aránya és 153 üres állás-
hely vár még betöltésre, míg VÁSÁRHELYEN 
jelenleg az arány 7,2 százalék és 596 betöl-
tetlen álláshely áll rendelkezésre.
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CIVIL KEZDEMÉNYEZÉSRE 
TEMPLOM ÉPÜLNE

Hódmezővásárhelyi lakosok civil kezdeményezésé-

hez csatlakozott a Kertvárosi Katolikus Általános Isko-

la. A hetekben több, mint 2000 aláírást gyűjtöttek ösz-

sze, amit Almási Istvánnak, Hódmezővásárhely polgár-

mesterének adták át. A városi közgyűlés jóváhagyta és 

támogatásra javasolta a kezdeményezést.

Társadalmi egyeztetés után 

döntött a hódmezővásár-

helyi képviselő–testület a 

Kossuth helyén megvalósuló 

beruházásról.

A kiválasztott terv szerint töb-

bek között pihenő–, játszó– és 

sportterületet alakítanak ki. A 

tervezett tó vízi showműsorok-

nak is helyet ad ködszínházzal, 

lézer fényjátékkal. A mozog-

ni vágyók is kedvüket lelhetik 

az új parkosított övezetben, hi-

szen ütéscsillapító gumiburko-

latú játszótér várja a gyerekeket 

és kültéri fitnesz berendezések 

a felnőtteket. A zöldfelület ter-

vezésekor nagy hangsúlyt fek-

tetnek a sokszínűségen túl ar-

ra is, hogy honos növények ke-

rüljenek a parkba. Nagy gyepes 

területű napozótér kerül kiala-

kításra, fás terület, a park felőli 

dombokon díszfűvel, évelőkkel, 

az utak felől pedig talajtakaró 

cserjéket telepítenek majd.

A részletekről, átalakításokról 

a későbbiekben tárgyal a kép-

viselő–testület. A beruházás 

TOP pályázat kertében valósul-

hat meg.

ÉPÜL, SZÉPÜL A MÁRTÉLYI OVI

MINDENKINEK LESZ HELYE AZ ÚJ PARKBAN

A héten kezdte meg a ki-

vitelező a munkálatokat a 

mártélyi óvoda épületén. 

Borsos József, a település 

polgármestere sajtótájé-

koztatón tartott beszédé-

ben elmondta, hogy ez egy 

nagyon jelentős beruhá-

zás a települést érintően. 

A felújítás összességében 

megközelíti a 127 millió 

forintot, amelyet 70,9 mil-

lió forinttal támogat a ma-

gyar kormány, Lázár János 

országgyűlési képviselőnk 

hathatós segítsége mel-

lett – fejtette ki a polgár-

mester. Az óvoda épülete 

több mint százéves múlt-
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ÁTADTÁK SZÉKKUTAS 
ÚJ SZENNYVÍZTISZTÍTÓ TELEPÉT

ÉPÜL, SZÉPÜL A MÁRTÉLYI OVI

Lázár Sándorné helyi lakos: 

„Nagyon tetszik. Örülök. Nagyon sok 

mindent kaptunk. Javult a víz minő-

sége is. Öröm itt élni. Sok lehetőség 

van.”

2008 óta dolgozik Székkutas 

vezetése és lakossága, hogy 

megvalósuljon a falu történe-

tének jelentős fejlesztése, a 

szennyvízelvezető és szenny-

víztisztító rendszer kiépítése.

Az 1,8 milliárd forint összköltsé-

gű beruházás eredményeként 

elkészült öt szennyvíz átemelő 

és közel 12 km vezetékrend-

szer, amelyre a település mint-

egy nyolcszáz háztartásának 

75 százaléka már rá is kötött.

A község polgármestere köszö-

netét fejezte ki a kormány segít-

ségéért, majd ismertette, hogy 

Székkutason idén augusztus-

ban fel tudják újítani a összes 

belterületi, szilárd útburkolatú 

utat, ugyanis a tavalyi év végén 

100 milliós kormányzati támo-

gatást kaptak erre. „A mai nap az 

ünnepé, de holnap folytatjuk az 

elkezdett munkát” – zárta be-

szédét Szél István polgármes-

ter. Lázár János, a térség or-

szággyűlési képviselője gratu-

lált a település fejlődéséhez. Jó 

szövetséges viszonynak nevez-

te a kormány és Székkutas kap-

csolatát, hiszen „a polgárokban 

itt megvan a kezdeményezés, 

tudják, hogy milyen újabb és 

újabb céljaik vannak.” – hang-

súlyozta Lázár János.

ra tekint vissza, tör-

ténetének színfoltja, 

hogy Tornyai János 

festőművész alkotó-

műhelyeként funkci-

onált egykoron. Ma 

intézményként két 

korcsoporttal mű-

ködik, és 50 férőhe-

lyet biztosít. A kivite-

lezést idén július vé-

géig kell befejeznie a 

cégnek, a kis lurkók 

pedig szeptembertől 

vehetik újra birtokba 

a felújított óvodát.
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VARGA MIHÁLLYAL TÁRGYALT 
FARKAS ÉVA ERZSÉBET

Varga Mihály nemzetgazda-

sági miniszter és Farkas Éva 

Erzsébet polgármester a vá-

ros pénzügyeiről és gazda-

ságfejlesztéséről is tárgyalt, 

amikor a miniszter Makóra 

látogatott, hogy átadja az új-

onnan megnyílt állampénz-

tári irodát a Városházán.

„A hetvenhét szerencsés szám, 

így bízom benne, hogy az or-

szágban hetvenhetedikként át-

adott makói állampénztári iro-

da is szerencsét fog hozni a 

helyieknek. Nagyon szeretném, 

ha az új iroda erősítené az ál-

lampapír forgalmazását, vala-

mint segítséget nyújtana a ma-

kóiaknak és a kistérség lakó-

inak abban, hogy biztos he-

lyen tudják megtakarításaikat” 

– mondta köszöntőjében Varga 

Mihály nemzetgazdasági mi-

niszter.

A makói városháza földszint-

jén nyílt meg a Magyar Állam-

kincstár állampapír–forgalma-

zó ügyfélszolgálati irodája. Ez 

a legújabb iroda, amiben ál-

lampapír vásárlására van lehe-

tőség és ahol a babakötvény–

program is elérhető. A nyitás-

nak köszönhetően már Makón 

is helyben tudnak ügyet intézni 

a lakosok kedden és csütörtö-

kön reggel 8-tól délután 4-ig.

ÚJ HELYEN A NAV 
MAKÓI KIRENDELTSÉGE

Új irodában, a Makó, Hunyadi utca 4. szám alatt fogadja 

ügyfeleit változatlan nyitvatartás mellett a NAV Csongrád 

Megyei Adó- és Vámigazgatóságának makói kirendeltsége.

A folyamatosan emelkedő ügyfélszám miatt volt szükség nagyobb és az ügyfe-

lek számára kényelmesebb iroda kialakítására. 2015-ben 13 ezer ügyfél látogat-

ta a kirendeltséget. Az új irodában három ügyfélfogadó várja teljes körű ügyin-

tézéssel a makóiakat és a környékbelieket. Április 22-én pénteken két új irodát 

adott át a Nemzeti Adó- és Vámhivatal Csongrád megyében. Csongrádon és Ma-

kón az ügyfelek méltó fogadására és ügyeik hatékony intézésére alkalmas kiren-

deltség nyílt meg. Ügyfélbarát, ügyfélcentrikus, nyitottabb Adó– és Vámhivatal-

nak kell működnie, ami az ügyfeleket nem gazdasági szereplőnek, hanem part-

nernek tekinti. – mondta a makói iroda átadóján Makó András, a NAV Csongrád 

megyei igazgatója. 

FOGADÓÓRA 
HULLÁMHOSSZOKON

2016. április 13-án Lázár János a Rádió 7-ben tar-

totta meg képviselői fogadóóráját. Nagyon sok kér-

dés érkezett telefonon, emailben, SMS-ben és a 

facebookon is, melyekre élő adásban nyílt lehetősé-

ge válaszolni az országgyűlési képviselőnek.  A polgá-

rok főként térségi fejlesztésekről, pályázati lehetősé-

gekről érdeklődtek, de volt, aki a közúti közlekedés-

sel kapcsolatban jelezte észrevételét a miniszternek. 

Lázár János igyekszik a felmerült ügyeknek utánajárni 

és megoldást találni.
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EURÓPAI UNIÓS BIZTOS 
LÁTOGATÁSA MAKÓN

Corina Creţu, az Európai Unió 

regionális politikáért felelős 

biztosa és Patriciu Achimaş– 

Cadariu román egészségügyi 

miniszter áprilisban Makóra 

látogatott, hogy Lázár János 

Miniszter elnökséget ve-

zető miniszterrel megte-

kintsék a Magyarország–

Románia Határon Átnyúló 

Együtt működési Program 

keretében megvalósult 

egész ségügyi projekteket.

Abban, hogy a 2007–2013-as 

időszak ügyeit lezártuk, dön-

tő szerepe volt az uniós biztos 

asszonynak – emelte ki Lázár 

János.

Corina Creţu és a Lázár János 

hangsúlyozta, hogy elkötele-

zettek abban, hogy a követke-

ző időszakban is fennmaradjon 

az eddigi sikeres együttműkö-

dés a határon átnyúló projek-

tek tekintetében. A regionális 

politikáért felelős politikus ki-

jelentette, hogy munkájával a 

következő években is azon fá-

radozik majd, hogy a forráso-

kat biztosítsa a térség számá-

ra. A magyar–román együtt-

működés részeként össze-

sen 230 millió euró áll a határ 

menti települések rendelkezé-

sére a következő években.

A határ menti régió számá-

ra nem ajándékot, hanem le-

hetőséget jelentenek ezek az 

uniós források – foglalta ösz-

sze Lázás János, a térség or-

szággyűlési képviselője.

A találkozó keretében sor került a helyben zajló 

egészségügyi szűrések megtekintésére, melyet EVP–

Egészségfejlesztési Iroda szervezett. Gyurisné Pethő 

Zsuzsanna programigazgató elmondta, hogy a vásárhelyi 

és makói egészségfejlesztési irodákba is várják az érdek-

lődőket, ahová külön is érdemes ellátogatni, hiszen ott 

egy hosszabb életmód tanácsadásra nyílik lehetőség, így 

az személyre szabottabb.

SZŰRŐVIZSGÁLATOKKAL 
SOK BETEGSÉG MEGELŐZHETŐ

Harmadik alkalommal rendeztek egészségügyi szűrőnapot Székkutason. Az 

Egészségházban rendezett programon az EVP Programiroda munkatársai, 

valamint Dr. Bakos Attila háziorvos közreműködött. Vérvétel, dietetikai és 

életmód tanácsadás, csontsűrűség mérés, szív– és érrendszeri valamint da-

ganatos betegségek szűrésére volt lehetőség.

A székkutasi, tanyán élő családoknak teremtett lehetőséget a szűrőprogram, 

hogy egészségügyi kivizsgáláson vehessenek részt. Az önkormányzat biz-

tosította a rendelőhöz való eljutást azok számára, akik igényelték. A szűrést 

a tanyafejlesztési pályázat tette lehetővé.
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FELÚJÍTOTT ISKOLA FÖLDEÁKON

Lázár János országgyűlési 

képviselő, Hajnal Gábor pol-

gármester és Tóth Imre isko-

laigazgató adta át a földeáki 

Návay Lajos Általános iskola 

120 millió forintból felújított 

és kibővített épületét.

Az iskola Zárda utcai épüle-

te az utóbbi negyven évben 

a tisztasági meszeléseken kí-

vül nem esett át felújításon. A 

támogatásnak köszönhető-

en a meglévő épületet felújí-

tották és a belső átalakítások-

nak köszönhetően egy továb-

bi tanterem került kialakítás-

ra. A bővítményben igazgatói 

szoba, gazdasági iroda, taná-

ri szoba és kettő új tanterem 

is helyet kapott. Iskolánk je-

lenleg két telephelyen műkö-

dik, a fejlesztésnek köszönhe-

tően több osztály is átköltöz-

hetett a felújított épületbe, de 

további terveink vannak az is-

kola fejlesztésére, bővítésére, 

melynek eredményeképpen 

megszüntethető lenne a má-

sik telephelyen működő isko-

lai oktatás – mondta el Hajnal 

Gábor, Földeák polgármestere.

Olyan iskolarendszert kell ki-

alakítanunk, mely minden fia-

tal, így a földeákiak számára is 

megteremti a tehetség, a szor-

galom szerinti boldogulás le-

hetőségét – szögezte le be-

szédében Lázár János.

Április elején lakossági fórumot 

tartott Magyarcsanádon Lázár 

János Miniszterelnökséget ve-

zető miniszter, a térség ország-

gyűlési képviselője.

A településen ismét megerősö-

dött a kamionforgalom, ezért a 

miniszter arról beszélt, hogy ezt 

két megoldással lehetne a legjob-

ban orvosolni. – Meg kellene épí-

teni a nagylaki elkerülőt vagy ki-

alakítani a csanádi és apátfalvi el-

terelő szakaszt, de az sem kizárt, 

ha egyszerre mind a kettő meg-

valósuljon – fejtette ki Lázár Já-

nos. Másik megvalósuló fejlesz-

tés a Szent Gellért–híd újjáépítése, 

mely 7 milliárdba kerül és 2019-ig 

el kell, hogy készüljön.

Farkas János polgármester beszá-

molt arról, hogy a kormány dönté-

sének köszönhetően 250 millió fo-

rintos támogatásból már a hónap-

ban megkezdődik az egészségház 

és gyógyszertár építése. Azt hely-

ben kell kitalálniuk, hogy mi jó a 

településnek, nekem az a felada-

tom, hogy a tervekhez biztosítsam 

a megfelelő forrást – jelentette ki 

az országgyűlési képviselő.

LAKOSSÁGI FÓRUM MAGYARCSANÁDON
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NAGYÉR RENDBEN VAN
INTERJÚ LŐRINCZ TIBOR POLGÁRMESTERREL

Mit kell tudni Nagyérről?Ez egy nagyszerű település, 

a lakóival együtt. Nagyon 

kicsi, mindössze 570 lakosa 

van. Itt működik egy szokás-

rend, mindenki tudja önma-

gáról és a másikról is, hogy 

kicsoda, hogy mit tett le az 

asztalra. Nagyon befoga-

dó község, amelynek vará-

zsa van. Itt nem a kapkodás, 

vagy az acsarkodás a jel-

lemző. Igyekszünk mindent 

egyfajta rend mentén csi-

nálni. Megvan a dolgok he-

lyes egyensúlya.

Mit tesz az önkormányzat 

a lakosokért?

Arra törekszünk, hogy az itt 

lakók komfortérzete megle-

gyen: a járdák, az utak, a köz-

terek ápoltak, a középületek 

tiszták, a szolgáltatások ren-

dezettek legyenek.

Hogyan tudják teljesíteni 

ezt a sok feladatot?

Először is minden a képvise-

lő–testületen múlik. Nekem 

mindig kedvezett az a folya-

mat, hogy konstruktív, intel-

ligens, a település fejlődését 

szem előtt tartó képviselőtár-

saim voltak ciklusról–ciklusra, 

így jelenleg is. A közalkalma-

zottak a legjobb tudásuk sze-

rint végzik feladataikat, míg 

a közfoglalkoztatásban dol-

gozók – akik között többen 

vannak jó képességű szak-

emberek – sok mindent meg 

tudnak csinálni: traktort sze-

relnek, műszaki problémá-

kat oldanak meg, fűnyírót ja-

vítanak. Mindenkit próbálunk 

motiválni, de önmagukon is 

segítenek, eszközöket, gépe-

ket készítenek. Néhány nap-

ja raktunk el 5 mázsa krump-

lit, fél hektárra, egy nap alatt.

Miben látja a település 

jövőjét?

Szeretnénk tovább folytatni a 

falusi vendéglátást, falusi tu-

rizmust.

Kiket várnak 

kirándulóként?

Elsősorban csoportos, ezen 

belül diákturizmusra alakítot-

tuk ki a szálláshelyeket, komp-

lett programot tudunk nyújta-

ni. Vannak kerékpárok, faluke-

mence, közös étkezőhelység, 

alkotóház. Mindenkit szeretet-

tel várunk!

Hogyan tudnak 

fejleszteni?

Nagyon sokat pályáztunk. A 

24 év alatt több mint 150 al-

kalommal adtunk be pályá-

zatot, ezek zöme nyert is. Az 

itt látható valamennyi fej-

lesztés pályázati forrásból 

valósult meg. Most egy nagy 

turisztikai pályázaton dolgo-

zunk, amit a már meglévő 

fejlesztésekhez tudunk kap-

csolni. Ökoturisztikai tanös-

vényeket szeretnénk felfűzni 

a meglévő Gyalogtúra útvo-

nalra, ez szervesen illeszke-

dik a már megkezdett folya-

mathoz.

Hogyan hat az 

önkormányzat munkája 

a lakosságra?

Véleményem szerint motiváló-

an. Egy érdekes példa 2000-

ből, amikor a településközpont 

parkját újítottuk fel, még abban 

az évben a lakosok is 45 házat 

felújítottak.

Mit lehet tudni Lőrincz 

Tiborról?

Egyszerű embernek tartom 

magam. 24 éve vagyok pol-

gármester. A polgármester-

ségre úgy tekintek, mint egy 

szolgálatra. Már a nagyapám 

is nagyéri (nagymajláthi) volt. 

Keresem, hogy hogyan le-

het megtalálni mindenkivel a 

hangsúlyt.

Melyik a legkedvesebb 

helye most a 

településen?

Gyakorlatilag az egész fa-

lu kedves számomra, de tavaly 

átadtuk a turizmust szolgáló 

újabb objektumunkat, az agro-

turisztikai bemutatóközpontot. 

Hagyományos, önellátó falu-

si udvart keltettünk életre. Bí-

zunk benne, hogy ez az újabb 

attrakció hozzájárul a turiszti-

kai kínálatunkhoz!

LAKOSSÁGI FÓRUM MAGYARCSANÁDON
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FELZÁRKÓZHAT HONVÉD
Makó város két ütemben re-

habilitálja Honvéd város-

részét. A hosszú távú ered-

mény érdekében átfogó fej-

lesztést terveznek.

Honvéd területén a romos 

épületek, üres telkek közt, pat-

kányokkal élnek a lakosok. – 

Nem így nézett ez ki. A szemét-

hegyeket a városvezetés hor-

datta el, és irtatta az elszaporo-

dott patkányokat is. A városrész 

karbantartásában közmunká-

sok vettek részt, akik ezen a te-

rületen laknak – mondta la-

punknak Szalontai János.

A rehabilitáció során szakmai 

programokat indítanak az is-

kolázottság, a munkaerőpia-

ci kilátások javítása érdekében. 

A városrészben megterve-

zett programokkal, a társadal-

mi, szociális, gazdasági felzár-

kóztatásra törekszenek, amely, 

majd’ 219 millió forintból va-

lósulhat meg. A változás kul-

csa, ha a lakosok is partnerei a 

fejlődésnek. A második lépcső-

ben a Honvéd infrastrukturális 

fejlesztését kívánják előmozdí-

tani, 700 millió forintból.

Ezzel a lehetőséggel Makó egy 

nehéz helyzetű részét, illetve 

mélyszegénységben élő lakóit 

segíti az önkormányzat.

HÁZKUTATÁS, LEFOGLALÁS 
ÉS VIZSGÁLATOK MAKÓN

Az Állami Számvevőszék 

három vizsgálatot indí-

tott a makói önkormányza-

ti cégek 2011–2014 közötti 

munkájával és gazdálkodá-

sával kapcsolatban. A Ma-

kói Kommunális Nonpro-

fit Kft., a Városgazdálkodá-

si Nonprofit Kft. és a Makói 

Víziközművel kapcsolatban 

folynak a vizsgálatok.

A Makói Kommunális Non-

profit Kft.-vel kapcsolat-

ban néhány hete került nyil-

vánosságra az ÁSZ jelentés, 

melyben a 2011–2013. kö-

zötti időszakban az önkor-

mányzati vagyongazdálko-

dás szabályszerűségét vizs-

gálták. Az ellenőrzés során 

tulajdonosi joggyakorlás, va-

gyongazdálkodás, valamint 

pénzügyi gazdálkodás te-

rületén is tártak fel szabály-

talanságokat, hiányosságo-

kat. Ezen időszak alatt egyál-

talán nem rendezték az ön-

kormányzati ingatlanvagyon 

nyilvántartását. Ennek követ-

keztében a mai napig nem 

lehet tudni, hogy az új város-

vezetés 2014. októberi hiva-

talba lépésekor fellelt és az-

óta nyilvántartásba vett ön-

kormányzati ingatlanokon 

kívül volt-e más ingatlanva-

gyon a város tulajdonában.

A Városgazdálkodási Non-

profit Kft. Návay téri szék-

házánál a Nemzeti Adó– és 

Vámhivatal nyomozócso-

portja tartott házkutatást, 

mely során 2012–2014 kö-

zött keletkezett iratokat fog-

lalt le. A hatóság gyanúja sze-

rint mintegy 50 millió forint 

értékben történt hűtlen ke-

zelés a cégnél.

A Makó Térségi Víziköz-

mű Kft.-nél szintén hűtlen 

kezelés gyanújával, isme-

retlen elkövető ellen folyik 

a vizsgálat a Csongrád Me-

gyei Rendőr–főkapitánysá-

gon, a Szegedi Járási és Nyo-

mozó Ügyészség felügyelete 

mellett. 2006 és 2014 között 

több mint 750 millió forint 

jutalmat és prémiumot fi-

zetett ki a vízmű szolgálta-

tó, amelynek több mint fe-

le a cég 16 emberéhez került. 

Emellett a kft. dolgozóinak 

vállalkozásába szerveztek ki 

olyan munkákat, melyeket a 

Víziközmű maga is el tudott 

volna végezni.

A nyomozó hatóság újabb 

iratokat kért be áprilisban a 

kft.-től 2008–2014 közötti 

éveket érintően, mely a fen-

tebb említett vállalkozások 

név szerint az Aqua–Komplex 

Kft., a Reparátor 99 Bt., illet-

ve a Vízcsepp 98 Bt. és a Ví-

ziközmű Kft. egymással kö-

tött szerződéseit, megbízása-

it dokumentálja. Erre való te-

kintettel a nyomozást május 

23-ig meghosszabbították.
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DÖNTSE EL, 
MILYEN LEGYEN A KÖNYVTÁR!

Az új Makovecz–könyvtárral 

kapcsolatban konzultációra 

hívják a makóiakat.

Farkas Éva Erzsébet polgármes-

ter, Toldi János települési kép-

viselő és Nadobán Zsuzsanna 

pedagógus április végétől vala-

mennyi városrészben fórumot 

tart az új bibliotékáról. A makói-

ak szóban és írásban is elmond-

hatják, hogyan vélekednek az új 

könyvtárról, a környezetéről, il-

letve milyen programokat sze-

retnének, hogy megvalósulja-

nak a létesítményben. Április-

ban mind a 11 500 makói ház-

tartásba eljuttatnak egy hat 

kérdésből álló kérdőívet. A ki-

töltött íveket a polgármesteri 

hivatalban, a Hagymaházban és 

a József Attila Városi Könyvtár-

ban adhatják le.

Lázár János országgyűlési kép-

viselő április 22-én tartotta fo-

gadóóráját Makón. Harmincan 

érkeztek a városból és a kör-

nyékről, hogy különféle ügyek-

ben segítséget, tanácsot vagy 

FOGADÓÓRA MAKÓN

Ipari támogatásokkal kapcsolatosan 

szeretnék konzultálni a miniszter úrral. 

 Joó Sándor

Az Otthon melege programmal kapcsolatos 

kérdésekkel jöttem. Döbrei Mónika

tájékoztatást kérjenek tőle. A 

számos magánügy mellett köz-

érdekű kérdések is szóba kerül-

tek. Vállalkozásfejlesztés, földa-

lapú támogatások és a szenny-

vízcsatornával kapcsolatos 

kérdésekben is választ és segít-

séget kaptak a képviselőtől.

Toldi János: Örömmel tölt el, hogy polgármester asszony Nadobán Zsuzsannát és engem kért fel, hogy vitassuk 

meg az új könyvtár terveit a makói polgárokkal. A feladat közel áll hozzám, főiskolai tanulmányaimat népművelő, 

könyvtáros szakon végeztem. A konzultációt már elkezdtük, a könyvtár dolgozóival is naprakész kapcsolatom van. 

A legfontosabb számomra, hogy polgárok többségének véleménye valósuljon meg.

Nadobán Zsuzsanna: Meg-

tisztelőnek érzem, hogy pedagó-

gusként ilyen jelentős ügy mel-

lé állhatok. A munkámból adódó-

an rendszeres látogatója vagyok a 

könyvtárnak. A gyerekek számára 

sokkal érdekesebbé tehető a tanu-

lás, ha programokkal színesítjük azt. 

Erre a könyvtár az egyik leginkább 

alkalmas helyszín. A jövőben pedig 

mindezt fejlett technikai eszközök 

és egy szép környezet teszi majd le-

hetővé. Célom meggyőzni az embe-

reket az elkövetkezendő fórumokon, 

hogy nagyon fontos a kérdőívek 

visszajuttatása, hiszen így együtt ve-

hetünk részt ezen közösségformáló 

tér kialakításában.
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HÓDOLAT A SPORTNAK
A HÓDolj a sportnak csalá-

di napon együtt mozoghat-

tak az érdeklődők Hódmező-

vásárhelyen a Hódtói Sport-

csarnokban. Bagi Mátyás, a 

Csongrád Megyei Szabad-

idősport Szövetség és az Ön-

kormányzat közösen hozták 

létre a rendezvényt.

A vasárnaponkénti Ezt válaszd! 

elnevezésű cross training edzé-

sek minden várakozást felül-

múltak. Több mint kétszázan 

tornáznak együtt hétről hétre, 

amire a város vezetése is felfi-

gyelt. Hegedűs Zoltán alpolgár-

mester személyében olyan em-

berre találtunk, aki, mint kiderült, 

nagyon támogatja a sportot, az 

ilyen jellegű programokat, ezért 

felmerült a kérdés, hogy mi len-

ne, ha ebből csinálnánk egy 

egész napos rendezvényt? – 

mondta el Bagi Mátyás.

Az ingyenes családi sportnapra 

olyan neves edzők és fellépők 

érkeztek, mint például a Fe-

el Good Dance Company, akik 

táncbemutatót tartottak, Cza-

nik Balázs, aki capoeira edzést 

tartott, valamint Csanádi Ani-

ta és a szegedi vízilabda csapat, 

akik közösen pilates és stret-

ching edzésre invitálták a lá-

togatókat. A nap sztárvendé-

ge Kulcsár Edina, 

a Miss Word Hun-

gary 2014. győzte-

se, az Aktív műsor-

vezetője volt. Úgy 

gondolom, hogy a 

mozgás mindenki életében na-

gyon fontosnak kellene hogy 

legyen, hiszen ezzel nagyon 

sok mindent meg tudunk előz-

ni. Nagyon sok emberen látom, 

hogy csak akkor próbál tenni az 

alakjáért, egészségéért, ami-

kor már majdnem késő. Pedig, 

ha időben elkezdjük a mozgást, 

nemcsak a közérzetünkön, ha-

nem az egészségünkön is ja-

víthatunk. Sőt, még az örege-

dés is késleltethető. Pontosan 

azért vagyok most itt, hogy mi-

nél több 

embernek 

felhív jam 

a figyel-

mét, hogy 

m e n n y i -

re fontos a sport – nyilatkozta 

Kulcsár Edina. – A mozgás bol-

dogsághormont is termel, én 

ebben hiszek.

Dér Ádám: „Kis-

korom óta spor-

tolok. Heti 3–4 al-

kalommal edző-

terembe járok és 

a vasárnapi cross training edzé-

sekre. Jó, hogy hétvégente van-

nak ilyen programok, így a dol-

gozóknak is van lehetőségük 

mozogni. Ma újdonságokat is 

szeretnék kipróbálni!”

Varga Ágnes: 

„Több mint fél 

éve járok Szék-

kutason Matyi 

edzéseire.”

Földházi 

Linda: 

„Kedvencem 

az iskolában 

a fekvőtámasz. Ma én is 

anyáékkal tornázhatok.”

Kulcsár Edina:
A sport nagyon fontos!


